
Képviselői beszámoló a 2022-es évről

Közgazdászként és a Pénzügyi és Ellenőrzési Bizottság elnökeként főleg a költségvetéssel, a 
zárszámadással és a gazdálkodással kapcsolatos feladatokkal foglalkoztam 2022-ben.

A 2020. évi botrányos költségvetési rendelet után - amellyel kapcsolatban feljelentés történt 
közokirat hamisítási ügyben - 2021-ben is egy szakmai alapot minden tekintetben nélkülöző, 
jogszabály ellenességtől hemzsegő költségvetést terjesztett elő, és a veszélyhelyzetre való 
tekintettel egyszemélyben fogadott el a polgármester. Azt gondolhatnánk, elvárható lenne, 
hogy a harmadik költségvetés már mind szakmailag, mind jogszabályoknak való megfelelés 
tekintetében rendben legyen. De nem így történt. A 2022. évi költségvetési rendelet is több 
ponton törvénysértő volt. Hiányoztak belőle olyan elemek, amelyeket a vonatkozó 
jogszabályok kötelezően előírnak.

Ilyen körülmények után és között nem véletlen, hogy a gazdálkodás is felelőtlen módon 
zajlott. Annak ellenére, hogy az ismert okok miatt csökkent az önkormányzat bevétele, évről 
évre nagymértékben növekedett a személyi - és a dologi kiadásokra fordított összeg 
nagysága, felélve ezzel a tartalék jó részét, és elvonva ezzel a fejlesztésektől (beruházás, 
felújítás) a forrásokat. Nem is csoda tehát, hogy nem tud felmutatni az önkormányzat 
egyetlen olyan fejlesztést sem, amit ne az előző ciklusban döntöttünk volna el, vagy kezdtünk 
el, ők csak az átadások dicsőségét aratták le.

A 2023-as évre véget ért a polgármester gátlástalan ámokfutása, akinek a ciklus közepére 
sikerült a szivárvány-koalíció kétharmados többségét kisebbségbe vezetnie. Mindenki 
láthatta a polgármester utolsó negyedévi jogszabályellenes döntéseit, szánalmas vergődését 
az elvesztett hatalom megőrzése érdekében.

Megnyílt a lehetőségünk arra, hogy rendezzük a költségvetést, megfelelő tartalékok álljanak 
rendelkezésre a képviselő-testület mozgásterének biztosítására, a stabil gazdálkodás 
folytatására. Azon vagyunk, hogy megakadályozzuk a felelőtlen döntéseket és a felesleges 
pénzkiáramlást.

A gazdálkodás rendes mederbe terelésén túlmenően ugyanilyen fontos feladatunk, hogy 
végre érvényt szerezzünk a lakástörvényben és a lakások elidegenítésével kapcsolatos 
önkormányzati rendeletben foglalt előírásoknak, hogy megtörténjen az a történelmi 
igazságtétel az önkormányzati bérlakások jogszabály szerinti elidegenítésével, amit az 
érintettek megérdemelnek.

Békés időszakot kívánok Önöknek a jövőre nézve!


